

肿瘤免疫疗法现状调查

Investigation of situation about Tumor immunotherapy

尊敬的医疗工作者：

您好！我们是复旦大学 iGEM（国际遗传工程学大赛）参赛队员。我们希望通过该问卷了解免疫疗法发展的现状，并据此进行后续的科普、科研或推广工作。本问卷共计 15 题，预计答卷时长 7 分钟。请您阅读题干，根据自身理解在相应选项上打钩或直接作答即可。我们郑重承诺对个人信息的保密。如果对问卷或者我们的项目有任何疑问和建议，我们真诚期待您的反馈与联络。我们的邮箱地址：igem@fudan.edu.cn

Dear medical workers:

Hello! We are members of the iGEM (International Genetically Engineered Machine competition) of Fudan University. We hope to know the situations of the development about immunotherapies through this questionnaire. According to our results, we will promote related work. This questionnaire contains 10 questions in total and takes about 5 minutes to complete. Please read the questions and check the answers on your own. We solemnly promise to keep our personal information confidential. If you have any questions or suggestions about the questionnaire or our project, we sincerely look forward to your feedback and contact. Our email address is: igem@fudan.edu.cn

1. 您是否了解肿瘤免疫疗法的概念？

Do you know the concept of "Cancer immunotherapy"?

- 了如指掌 比较了解 一知半解 仅听说过 不了解；
- At one's finger's tip Know well Smatter Hear of
- Blind

2. 您是否了解魏则西事件？

Do you know the "Zexi Wei" accident?

- At one's finger's tip 比较了解 一知半解 仅听说过
- 不了解；

At one's finger's tip Know well Smatter Hear of
Blind

3. 您是否了解 PD-1 抑制剂疗法？

Do you know about PD-1 inhibitor therapy?

了如指掌 比较了解 一知半解 仅听说过 不了解；

At one's finger's tip Know well Smatter Hear of
Blind;

4. 您是否了解 CAR-T 细胞免疫疗法技术？

Do you know CAR-T, a kind of cell immune therapy?

了如指掌 比较了解 一知半解 仅听说过 不了解；

At one's finger's tip Know well Smatter Hear of
Blind

5. 减少免疫疗法的脱靶效应可以扩大其应用范围。

Reducing the target effect of immunotherapy can expand its application range.

同意 中立 反对 不了解

Agree Neutral Disagree Blind

6. 对肿瘤细胞的精确识别对免疫疗法来说是至关重要的。

Accurate identification of tumor cells is critical to immunotherapy.

同意 中立 反对 不了解

Agree Neutral Disagree Blind

7. 肿瘤免疫疗法有概率造成细胞因子风暴。

Tumor immunotherapy has the probability of causing a cytokine storm.

同意 中立 反对 不了解

Agree Neutral Disagree Blind

8. 中国大陆尚无正式批准的肿瘤免疫疗法类药物。

There is no officially approved tumor immunotherapy drug in mainland China.

- 同意 中立 反对 不了解
Agree Neutral Disagree Blind

9. 现存的免疫疗法适用范围较窄。

Existing immunotherapies are narrower in scope.

- 同意 中立 反对 不了解
Agree Neutral Disagree Blind

10. 科研机构应当投入更多人力物力研发更多、更好的肿瘤免疫疗法。

Research institutions should invest more work force and resources to develop better immunotherapy.

- 同意 中立 反对 不了解
Agree Neutral Disagree Blind

11. 您最近一次了解肿瘤免疫疗法相关信息的时间大约是？

How long have you been learning about tumor immunotherapy information?

- 一周内 半月内 一月内 两月内 半年内 一年内或更早
不了解
 a week half a month a month two months half a year a year
or earlier blind

12. 如果您曾经了解过肿瘤免疫疗法，主要通过什么途径？

If you have ever known tumor immunotherapy, what are the main approaches?

- 新闻报道 期刊文献 网络自媒体 学术会议
其他_____
- News Journals Internet Conferences Other_____

13. 我们能否有幸得知您的科室？

Can we have the pleasure of hearing about your department?

肿瘤内科 肿瘤外科 放射治疗科 辅助治疗科

其他科室_____

Oncology Surgical oncology radiotherapy Assisting

Other

14. 我们能否有幸得知您的邮箱，以便我们后期的联络工作？我们承诺此信息不外泄。

May we have the pleasure of knowing your email address so that we can contact later?
We promise that this information will not be leaked.

15. 您是否还对肿瘤免疫疗法有其他理解或看法？请写在下方空白处。

Do you have other understandings or views on tumor immunotherapy? Please write down in the margin below.